
U s n e s e n í     č.  11 
Rady Astronomického ústavu AV ČR, v. v. i., ze dne 6. 6. 2008 

 
 
1. Hlasováním per rollam byla 9. 5. 2008 Radou schválena Výroční zpráva ústavu za rok 

2007. 
 
2. Rada se v tajném hlasování vyjádřila ke sporu doc. Hadravy s prof. Harmancem: 
 
a) P. Harmanec se nedopustil plagiátorství sepsáním manuálu k programu FOTEL a jeho 
rozšířením mezi účastníky přednáškového kurzu v Leuvenu. Tento manuál nebyl nikde 
oficiálně publikován a nejsou na něj v literatuře ani žádné odkazy. Vezme-li se v úvahu, že 
nejde z právního hlediska o skutečný plagiát a že tento sporný manuál už patrně není ve větší 
míře používán, Rada doporučuje řediteli vyzvat P. Hadravu k úpravě svých osobních stránek 
na webu ústavu, a to tak, aby byla stažena explicitní obvinění P. Harmance z plagiátorství.  
 
b) Jako spoluautor článku Hrudková & Harmanec, 2005, A&A 437, 765, měl P. Harmanec 
více dbát na dodržení publikační etiky, zejména jednalo-li se o spolupráci se studentkou. Ani 
ve finální verzi práce není v popisu obrázku citován původ Hadravova schématu, oproti 
původně přijatému znění byla však dodána citace do textu a byly vyjmuty zavádějící 
formulace jako „novel approach“ apod., které P. Hadrava považoval za formu plagiátorství.  
 
c) Obvinění, podle něhož P. Harmanec užívá nefair přístupu k ,,jiným kolegům” je bez 
konkretizace nevhodné.  
 
Rada považuje programy FOTEL a KOREL, jejichž autorem je P. Hadrava,  za významný 
vědecký  výsledek Astronomického ústavu AV ČR a podporuje jejich další rozvoj.  
 
3. Rada vzala na vědomí grantové přihlášky podané v roce 2008 do GA ČR a GA AV ČR. 
 
4. Rada žádá ředitele, aby předložil rozpis nákladů ústavu na telekomunikační služby za     

rok 2007. 
 
5. Rada konstatovala nedostatky současné nedokončené verze nového webu ústavu a značné 

zpoždění realizace webu. Je třeba urychleně zprovoznit interní webové stránky ústavu 
určené zaměstnancům. 

 
6. Rada doporučila řediteli, aby svolal pracovníky ústavu a vybraných spolupracujících 

institucí k diskusi o připravovaných projektech ze strukturálních fondů EU. 
  
 
 
Zapsal: P. Suchan 
 
 
 
 

RNDr. J. Borovička, CSc. 
předseda Rady AsÚ 


